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Abdijsite Ter Doest (Lissewege)  -  Mogelijke verdere toeristisch-recreatieve ontsluiting

De blikvanger van de Open Monumentendag van 11 september 2022 in de regio Brugge 
was ongetwijfeld de abdijsite van Ter Doest in Lissewege.

Op dit ogenblik is er enkel een middeleeuwse graanschuur en een laat-17de-eeuwse kapel 
te bezoeken maar in februari van dit jaar werden, als gevolg van een samenwerking van 
heel wat partners zoals UGent, provincie West-Vlaanderen, Raakvlak…, de resultaten van 
een geofysisch onderzoek bekendgemaakt waaruit tot verrassing van velen bleek dat de 
ondergrondse restanten van deze historische site nog opvallend goed bewaard zouden zijn 
gebleven.   

Of dit ook daadwerkelijk het geval is, zal uit verder onderzoek moeten blijken maar het is 
volgens de onderzoekers de ambitie om de prachtige verdwenen abdijsite van Ter Doest 
(op termijn) toeristisch-recreatief verder te ontsluiten, maar daar staat natuurlijk een 
serieus kostenplaatje tegenover. Zowel de verdere opgravingen en onderzoeken als de 
manier waarop een en ander voor het publiek opengesteld kan worden, zullen flinke 
investeringen vergen.

1. In hoeverre was Toerisme Vlaanderen bij het voormelde onderzoek betrokken? Welk 
kostenplaatje was eraan verbonden?

2. Deelt de minister de overtuiging dat, gelet op het historische belang van deze 
cisterciënzerabdij en de uniciteit ervan, een verdere toeristisch-recreatieve ontsluiting 
van deze site betracht moet worden? Werd er in dit verband al overleg gepleegd met 
de verschillende betrokken actoren? Zo ja, met welk resultaat? Zo niet, waarom niet?

3. Indien de minister gewonnen is voor een verdere ontsluiting, hoe zal ze dat 
verwezenlijken en welke budgettaire ruimte stelt ze ter zake voorop?
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1. Toerisme Vlaanderen was niet betrokken bij dit onderzoek. We beschikken dan ook 
niet over informatie m.b.t. het kostenplaatje.

2-3.Uiteraard ben ik mij bewust van de grote historische waarde van deze 
cisterciënzerabdij. Het feit dat er mogelijk nog andere goedbewaarde restanten van 
de site aanwezig zijn, is vanuit deze optiek dan ook opwindend nieuws.  

Ik heb begrepen dat er echter nog verder onderzoek nodig is, vooraleer er zelfs maar 
nagedacht kan worden over een eventuele toeristisch-recreatieve ontsluiting. Op dit 
moment hebben noch het agentschap Toerisme Vlaanderen, noch ikzelf enige vraag 
ontvangen in die zin vanuit de abdijsite Ter Doest of van een van de andere vermelde 
partners.   

Religieus erfgoed is één van de verhaallijnen uit mijn beleidsnota; in die zin zou deze 
site zeker een waardevolle aanwinst betekenen. De focus deze legislatuur ligt evenwel 
op de ontwikkeling van twee pilootprojecten die inspirerend, activerend en 
mobiliserend zijn voor andere trajecten in toeristisch ontsluiten van religieus erfgoed 
in Vlaanderen. Het betreft de site van de Sint-Godelieveabdij en het 
Kapucijnenklooster te Brugge enerzijds, en de site van de Herkenrodeabdij te Hasselt 
anderzijds. Binnen de huidige doelstellingen is er geen ruimte voor een nieuw 
(piloot)project.


